

## 黃永光先生 JP



黃永光先生為信和集團執行董事。他是高瞻遠矚的領袖，亦是文化保育和可持續發展的忠實支持者。

黃先生畢業於紐約哥倫比亞大學，先後取得經濟學文學學士及房地產發展理學碩士學位。他於2003年加入信和集團，並於2005年獲委任為集團執行董事。十多年來，黃先生除推動集團追求卓越品質外，更鼓勵垂直綠化及廚餘回收等計劃，建構更美好社區。黃先生亦大力支持大廈水管發電系統及城市空氣淨化系統等環保科研項目，以及推動Go Code程式小先鋒計劃，讓來自基層家庭的兒童學習電腦及編寫程式等重要技能，協助下一代力爭上游。

黃先生對文化保育尤其關注，由他擔任董事的香港歷史文物保育建設有限公司所推動的舊大澳警署活化保育計劃足以引證。香港薩凡納藝術設計學院於2015年頒授榮譽人文科學博士榮銜予黃先生，表揚他對活化及保育的貢獻。

環保科研方面，信和集團在黃先生的帶領下，於2014年與公開大學合作開展以微藻淨化廚餘濾液的研究項目。此項目為本地的科研發展、環境保護及綠色經濟，奠下重要里程碑。

黃先生熱心服務社群，身兼多項公職。他是香港公益金和地產建設商會現任董事，以及香港上市公司商會常務委員會委員。他亦為社會福利諮詢委員會成員、扶貧委員會關愛基金專責小組增補委員，以及可持續發展委員會成員，同時出任香港青年聯會副主席及紐約哥倫比亞大學國際諮詢理事會 (Global Leadership Council) 會員。

此外，黃先生致力促進香港與內地政治、經濟和文化交流，卓有建樹。他是第12屆中國人民政治協商會議北京市委員會委員，以及中華全國青年聯合會第10屆和第11屆委員會委員。

為表揚黃永光先生對香港及本校之貢獻，現恭請副校監頒授榮譽大學院士榮銜予黃永光先生。

## *Mr Daryl Ng Win-kong, JP*

Mr Daryl Ng Win-kong is an Executive Director of Sino Group. He is an aspiring leader and a staunch supporter of heritage conservation and sustainable development.

Mr Ng received his Bachelor's Degree in Economics and Master's Degree in Real Estate Development from Columbia University in the City of New York. He joined Sino Group in 2003 and was appointed an Executive Director in 2005. Over the past decade, in addition to driving quality and business excellence, he enthusiastically promotes initiatives that are conducive to building a better community such as vertical greening and food waste management. He advocates green innovations like in-building hydropower system and city air purification system; he also spearheads initiatives that empower the next generation such as Go Code, through which children from underprivileged families learn the essential skills of computer knowledge and coding.

Mr Ng has a keen passion for heritage conservation, as seen in the conservation of the Old Tai O Police Station by the Hong Kong Heritage Conservation Foundation Limited, of which he is a Director. In recognition of his commitment to heritage conservation and revitalization, the Savannah College of Art and Design Hong Kong conferred on him an Honorary Doctor of Humane Letters degree in 2015.

On the green innovation front, Sino Group, under Mr Ng's leadership, joined hands with the OUHK in 2014 on a research project on purification of food waste filtrate with microalgae, which marked an important milestone in the development of local scientific research, environmental protection and green economy.

Mr Ng has taken up various public services. He is a Director of The Community Chest of Hong Kong and the Real Estate Developers Association of Hong Kong, and a General Committee member of the Chamber of Hong Kong Listed Companies. He serves as member of the Welfare Advisory Committee, the Community Care Fund Task Force of Commission on Poverty and the Council for Sustainable Development. He is also Vice Chairman of the Hong Kong United Youth Association, and a member of the Global Leadership Council of Columbia University, his alma mater.

He also makes good efforts in promoting exchanges in the political, economic and cultural aspects between Hong Kong and the mainland in his capacity as a member of the 12th Beijing Municipal Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference, and a member of the 10th and 11th Committees of All-China Youth Federation.

In recognition of Mr Daryl Ng Win-kong's contributions to Hong Kong and the University, may I invite the Pro-Chancellor to present him with the Honorary University Fellowship.